
PROTOKÓŁ Nr XXIH/2012 
Sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 20 września 2012 r.

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak otworzył o godzinie 9~ obrady XXIII Sesji Rady 
Gminy. Przywitał zebranych radnych, sołtysów, Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Sekretarza Gminy 
Alicję Hoppen-Anyszko i Skarbnika Gminy Jarosława Wisza oraz Kierownika OPS Artura Macula, 
Kierownika SZGK Krzysztofa Legiecia i Strażnika Gminnego Juliusza Tomaszewskiego. 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest 
14 (lista obecności w załączeniu). Następnie zapytał, czy do przesłanego porządku posiedzenia ktoś 
chciąłby wprowadzić zmiany. Ponieważ zmian nie zgłoszono, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania został on jednogłośnie przyjęty i przedstawia się następująco:

I. Otwarcie obrad sesji.
II. Sprawozdanie z działalności GKRPA w Skąpem.

III. Informacja z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej za I półrocze 2012 r.
IV. Informacja o stanie zaległości podatkowych za I półrocze 2012 r.
V. Interpelacje i wnioski.

VI. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
VII. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

VIII. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmiany Uchwały Rady Gminy Skąpe nr XVI/109/2011 w sprawie uchwalenia uchwały 

budżetowej Gminy Skąpe na rok 2012 r.,
b) zmiany Uchwały Rady Gminy Skąpe nr IV/110/201 Iw sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2012-2018,
c) zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzenia 

poboru tej opłaty na terenie Gminy Skąpe,
d) podziału Gminy Skąpe na stałe okręgi wyborcze, oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu,
e) podziału Gminy Skąpe na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych,
f) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy po 

umowie zawartej na czas oznaczony do trzech lat,
g) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego zbywanego 

na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym,
h) ustanowienia trwałego zarządu na rzecz gminnych jednostek organizacyjnych,
i) zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym przedszkolom 

w Gminie Skąpe oraz trybu i kontroli prawidłowości ich wykorzystywania,
j) zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących projektów statutów 

sołectw i osiedli Gminy Skąpe,
k) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem.

IX. Przyjęcie protokołów XXI i XXII sesji Rady Gminy Skąpe.
X. Sprawy różne.

XI. Zamknięcie obrad.

Ad. II
Sekretarz GKRPA w Skąpem Pan Artur Macul przedstawił sprawozdanie z działalności 

komisji za 2011 r. (w załączeniu)
Radna Halina Staszyńska zapytała czy niewykorzystane środki finansowe przechodzą na 

kolejny rok.
Udzielając odpowiedzi Sekretarz GKRPA wyjaśnił, że zgodnie z przepisami prawa nie ma 

takiej możliwości.
Radny Mariusz Kuźmicz zapytał ile osób spośród tych, którzy podjęli terapię odwykową, 

pozostaje w abstynencji.
Sekretarz GKRPA przyznał, że większość powraca do nałogu.



Ad. III
Kierownik OPS Artur Macul przedstawił informację z realizacji zadań z zakresu pomocy 

społecznej za I półrocze 2012 r. (w załączeniu). Przedstawił dane liczbowe o osobach korzystających 
ze świadczeń z pomocy społecznej, ze świadczeń rodzinnych, a także o wypłacanych kwotach. Dodał, 
że od października wzrośnie maksymalna kwota dochodu na osobę w rodzinie, uprawniająca do 
ubiegania się o świadczenia, a tym samym wzrośnie liczba osób objętych pomocą.

Ad. IV
Skarbnik Gminy Jarosław Wisz przedstawił prezentację obrazującą kształtowanie się płatności 

podatków w Gminie w poszczególnych miejscowościach na dzień 31.08.2012 r. (w załączeniu). 
Łączna kwota zaległości w podatku d osób fizycznych wynosi 513 tys. zł. z czego kwotę 350 tys. zł. 
uznajemy za należności trudno ściągalne. W sumie zaległości posiada 300 podatników i wystawiliśmy 
65 tytułów wykonawczych. Jeśli chodzi o osoby prawne to zaległości sięgają 940 tys. zł. i dotycząc 
dwóch podmiotów firmy BIO-STAR i szpitala w Ciborzu, który ma odroczoną płatność do końca 
roku.

Radny Mariusz Kużmicz zapytał o roczny wymiar podatku dla szpitala.
Skarbnik poinformował, że roczny wymiar podatku dla szpitala w Ciborzu wynosi 

ok. 345 tys. zł.
Puentując temat podatków Wójt Gminy stwierdził, że w przeważającej większości mieszkańcy 

podatki płacą, bo ściągalność jest praktycznie na takim poziomie jak przypis. Podczas ostatniej 
kontroli w urzędzie przeprowadzonej przez NIK, wydano zalecenia, aby umorzyć należności 
nieściągalne podmiotowi z Radoszyna, ponieważ gmina jest dopiero na piątej pozycji jako wierzyciel 
do spłacenia. Mimo zaleceń wierzytelności tych nie umarzamy, z jednej tylko przyczyny: umorzenie 
wpłynęłoby na zmniejszenie subwencji za 2 lata.

Na zakończenie Wójt podziękował mieszkańcom gminy za solidność i poczucie 
obowiązkowości.

Radny Mariusz Kuźmicz poprosił Wójta o dokładne przedstawienie sytuacji podatkowej 
szpitala w Ciborzu.

Wójt przyznał, że szpital jest największym dłużnikiem, ale zobowiązania, o których jest mowa 
dotycząc okresu 2005-2007 i póki co są prolongowane. Od 2008 r. szpital na bieżąco wywiązuje się ze 
zobowiązań. Należności podatkowe kompensowane są środkami za wodę i ścieki. Taka sytuacja jest 
jak najbardziej komfortowa dla obu stron. Od 2011 r. kwota należności za wodę i ścieki przewyższa 
przypis podatku.

Ad. V Interpelacje i wnioski
Radny Krzysztof Szymczak zgłosił:

- pilną potrzebę naprawy instalacji elektrycznej w świetlicy w m. Zawiszę,
- konieczność zamontowania zasuwy na przesyle wody z Węgrzynie do Zawisza,
- poprosił o wyczyszczenie studzienki przy posesji Nr 1 w m. Zawiszę.

Radny Andrzej Sworek poprosił o:
- wyznaczenie terminu wykonania nowego ogrodzenia stawu p.poż. w Węgrzynicach,
-- nawiezienie gry su wokół hydroforni w Węgrzynicach,
- przycięcie drzew przy brukowej drodze powiatowej nr 1226F w m. Węgrzynice i jej naprawę,
- pilną potrzebę naprawy pobocza drogi powiatowej nr 1225F Rokitnica - Węgrzynice.

Radny Mariusz Kuźmicz wnioskował o:
- wymalowanie przejścia dla pieszych przy szkole odstawowej w Międzylesiu,
- potrzebę usunięcia akacji przy drodze powiatowej nr , zasłaniających wyjazd z m. Cibórz,
- naprawę dwóch połamanych przęseł ogrodzenia placu zabaw w m. Cibórz i podziękował za 

szybkie usunięcie z terenu placu wystającego kątownika,
- wymianę lampy ulicznej przy przystanku PKS w m. Cibórz.

Radny Andrzej Kałużny zgłosił potrzebę udrożnienia rowu melioracyjnego prowadzącego od 
hydroforni do jeziora w m. Ołobok oraz udrożnienia Kanału Ołobockiego.
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Radny Józef Roszczyk podziękował za rozpoczęcie prac przy naprawie nawierzchni ulicy Bolesława 
Chrobrego w Ołoboku, a także za podjęcie czynności zmierzających do wykonania zaplecza 
kuchennego przy świetlicy wiejskiej w Ołoboku.
Sołtys wsi Niesulice Bożena Szczepańska wnioskowała o:

- naprawę zapadających się studzienek kanalizacyjnych w m. Niesulice;
- właściwe ustawienie tablic z nazwami ulic w m. Niesulice,
- interwencję w firmie wywożącej nieczystości o terminowe opróżnianie kontenerów do 

selektywnej zbiórki,
~ przygotowanie harmonogramu instalowania dodatkowych punktów świetlnych w gminie,
- podziękowała za przygotowanie pięknej plaży gminnej nad jeziorem Niesłysz i zapytała 

dlaczego na boisku „Lubusik” zdjęto siatkę do gry,
- poprosiła o przekazanie kluczy do tablicy ogłoszeń.

Sołtys wsi Rokitnica Wiesław Łajeczko podziękował wszystkim za uczestnictwo w Gminnym Święcie 
Plonów i Wójtowi Gminy oraz Inspektor Marcie Kincel-Olejnik za duże zaangażowanie i pomoc 
w remoncie kościoła.
Sołtys wsi Skąpe Adela Spierzak-Giecewicz poprosiła o:

- ustawienie znaku wskazującego kierunek wjazdu na boisko sportowe w Skąpem,
- zamontowanie oświetlenia ulicznego w m. Skąpe przy wyjeżdzie w kierunku Darnawy.

Sołtys wsi Międzylesie Mirosław Kol ber zgłosił potrzebę wymiany migającego oświetlenia ulicznego 
w m. Międzylesie przy posesjach Nr 8 i 10.

Ad. VI
Wójt Gminy odniósł się do zgłoszonych wniosków i interpelacji.

Interpelacje zgłoszone przez radnego Krzysztofa Szymczaka:
- instalacja elektryczna w świetlicy wiejskiej - temat zostanie przekazany do SZGK;
- zasuwa na przesyle wody z Węgrzynie do Zawisza - zadanie zostanie wykonane 

w październiku, jednak Wójt zastrzega prawo zmiany terminu w przypadku wystąpienia 
innych bardzo pilnych spraw;

- wyczyszczenie studzienki przy posesji Nr 1 w m. Zawiszę - temat został przekazany 
Kierownikowi SZGK, natomiast w wizji lokalnej Wójt także weźmie udział.

Interpelacje zgłoszone przez radnego Andrzeja Sworka:
~ wykonanie nowego ogrodzenia stawu p.poż. w Węgrzynicach - za około tydzień zostanie 

przygotowana wycena zadania i będzie to punktem odniesienia, czy zadanie jest teraz 
w zasięgu naszych możliwości;

- nawiezienie grysu wokół hydroforni w Węgrzynicach - zrodził się pomysł, wybudowania 
odprowadzenia wody ze stawu, usunięcia zadrzewień wokół stawu a tym samym stworzenia 
systemu przelewowego i wydłużenia rowu odprowadzający wodę z miejscowości aż do 
granicy lasu - co rozwiąże problem nasiąkania terenu wokół hydroforni; Wójt wierzy, że 
zadanie uda się wykonać razem z powiatem

- przycięcie drzew przy brukowej drodze powiatowej nr 1226F w m. Węgrzynice i jej naprawa 
oraz naprawa pobocza drogi powiatowej nr 1225F Rokitnica - Węgrzynice - zostaną 
zgłoszone do Starostwa Powiatowego.

Interpelacje zgłoszone przez radnego Andrzeja Kałużnego:
" udrożnienie rowu melioracyjnego prowadzącego od hydroforni do jeziora w m. Ołobok oraz 

udrożnienie Kanału Ołobockiego - Spółki Wodne otrzymały zlecenie na konserwację rowu 
w m. Łąkie, a także na udrożnienie Borowianki, po wykonaniu tych zadań będą mieli 
możliwości przerobowe na naszą gminę; jeśli jednak będzie taka konieczność zadanie 
wykonają pracownicy SZGK.

Ustosunkowując się do wypowiedzi radnego Józefa Roszczyka Wójt potwierdził, że rozpoczęło się 
odnawianie dróg „pokanalizacyjnych”. Wierzył, że zadanie uda się rozpocząć latem, ale tak się nie 
stało. Ponadto poinformował, że gmina zakupiła pełną usługę czyli tłuczeń wraz z wykonaniem 
remontów. W tych miejscach gdzie są "kocie łby” nierówności będą ścinane, następnie wbudowany 
zostanie tłuczeń i całość będzie walcowana. Komfort przejazdu na pewno się zmieni. Następnie Wójt 
poinformował, że poprzedniego dnia brał udział w spotkaniu z Wojewodą, podczas którego poruszony 
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był m.in. temat schetynówek. Niestety od dwóch lat zmieniło się dofinansowanie państwa z 50 % na 
30%. Ta oferta państwa nie jest uczciwa dla mieszkańców gmin wiejskich, bo ich po prostu na to nie 
stać. Mamy gotową dokumentację na ul. B. Chrobrego w Ołoboku i mamy nadzieję, że w nowym 
budżecie unijnym gminom wiejskim zostanie umożliwione korzystanie ze środków na budowę dróg 
z dofinansowaniem nawet do 75 % kosztów.
Podejmując temat budowy zaplecza kuchennego przy świetlicy wiejskiej w Ołoboku Wójt podkreślił, 
że planuje wykonać dokumentację do końca 2012 r. czy to się uda nie wie, ponieważ wymagana jest 
dokumentacja gazowa, elektryczna, hydrauliczna, wydana zostanie decyzja lokalizacji celu 
publicznego. Zadanie planujemy wykonać siłami SZGK.
Interpelacje zgłoszone przez sołtysa Bożenę Szczepańską:

- zapadające się studzienki kanalizacyjne w m, Niesulice - temat zostanie sprawdzony przez 
SZGK, także pod kątem ewentualnej gwarancji;

~ oświetlenie uliczne - przygotowanych mamy 8 pozwoleń na budowę, z tego co pamięta 
w miejscowość Skąpe na pewno 2 decyzje - w tym jeden punkt wylot na Darnawę i dwa 
punkty przy cmentarzu komunalnym; kilka lamp chciałby wykonać poprzez SZGK i w tym 
temacie prowadzone były już rozmowy z osobą, która posiada odpowiednie uprawnienia i 
mogłaby kierować pracami. W budżecie na 2012 r. zapisane mamy 50 tys. zł. na ten cel, 
wykonamy tyle punktów na ile będzie to możliwe, pozostałe będą do realizacji w 2013 r. W 
miejscowości Niesulice doświetlone zostały dwa duże obszary - osiedle „południowe” i 
osiedle „wyjazdowe” i zdaje sobie sprawę, że potrzeby w tym zakresie jeszcze są.

- tablice z nazwami uli i temat śmieci zostaną zgłoszone do SZGK;
- boisko „Lubusik” - temat nie do końca znany Wójtowi, ale z tego co wie przez pewien czas 

siatka nie była powieszona, ponieważ boisko absorbowało wiele miejsca do plażowania i nie 
prawdą jest to co mówią ludzie, że Pan Strychalski ma z tym coś wspólnego. Tak się składa, 
że ze swoich środków wykonał przebieralnie na plaży, zapewnił nocleg ratownikom i zakupił 
im niezbędny sprzęt.
Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko dodała, że po turnieju na boisku „Lubusik” była 
burza i w trakcie szybkiego zbierania sprzętu zaginął kołowrotek do rozciągania siatki. 
A ponieważ boisko faktycznie zajmuje sporą część plaży, z uwagi na dużą liczbę 
wczasowiczów w tym roku postanowiliśmy siatki nie zawieszać.

Ustosunkowując się do wypowiedzi Sołtysa Rokitnicy Wiesława Łajeczki, podziękował za 
zaangażowanie i pogratulował zarówno Sołtysowi jak i mieszkańcom wsi. Wodociąg choć 
z problemami udało się wykonać, starostwo spisało się i po intensywnych opadach deszczu pobocze 
we wsi naprawili. Pogratulował także siły, odwagi i determinacji włożonych w remont kościoła.
Znak wskazujący kierunek wjazdu na boisko w Skąpem, zgodnie z prośbą Pani Sołtys zostanie 
ustawiony przez pracowników SZGK.
W kwestii migających lamp Wójt poprosił sołtysów o przygotowanie szkiców z zaznaczonymi 
lampami, aby precyzyjniej je wskazywać pracownikom Enea.

Ad. VII
W punkcie dotyczącym informacji o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta w okresie 

międzysesyjnym, Wójt Gminy odniósł się do następujących tematów:
- Zakończenie budowy boiska „Orlik-2012” przy Publicznym Gimnazjum w Radoszynie - złożone 

zostało pismo o zakończeniu budowy, tym samym rozpoczęła się procedura administracyjna, 
w połowie przyszłego miesiąca obiekt zostanie oddany do użytku. W stosunku do wykonawcy 
pozostała kwestia naliczenia odsetek i ich egzekucja.

- Remont świetlicy wiejskiej w Pałcku - został o miesiąc przedłużony, w związku ze złymi 
warunkami atmosferycznymi i konieczną przebudową podjazdu dla niepełnosprawnych. Jutro 
zostanie złożone pismo o zakończeniu remontu, do wykonania pozostały jeszcze prace 
kosmetyczne na zewnątrz. Obiekt ten w wyniku remontu przeszedł największą metamorfozę. 
Przy okazji mszy dziękczynnej po remoncie kościoła w Pałcku, poświęcona zostanie w sposób 
uroczysty nowa świetlica i sala.

- Trwa remont sali w Skąpem - poziom zaangażowania prac jest duży. Będzie to ładny, 
nowoczesny obiekt. Planowany termin oddania na koniec września, raczej się opóźni.
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- Pracownicy SZGK kończą budowę chodnika do przedszkola w Ołoboku, zapewniając estetyczne 
i suche dojście. Przedsięwzięcie ważne dla rodziców i dzieci.

- Prowadzone były działania melioracyjne w Pałcku, Skąpem i Łąkiem.
- Po intensywnych burzach w iipcu naprawiane były szkody. Szczególnie ucierpiała miejscowość 

Międzylesie. Musieliśmy wykonać przepusty, ogrodzenie stawu, w wyniku tych prac został 
przywrócony poniemiecki system odwodnienia wsi.

“ Jesteśmy w trakcie odbudowywania drogi dojazdowej do Gimnazjum w Radoszynie. Pozostał 
jeszcze odcinek około 50 metrów, tyle że zabrakło płyt i zastanawiamy się skąd je pozyskać.

- Budowa wiaty przy boisku sportowym w Ołoboku rozpocznie się w tym miesiącu.
- Ogłosiliśmy II przetarg na remont stadionu sportowego w Ciborzu, ponieważ najniższa kwota po 

I przetargu okazała się o około 300 tys. zł. wyższa niż zakładaliśmy w kosztorysie.
- W miejscowościach Cibórz, Międzylesie, Radoszyn, Skąpe prowadzone są prace polegające na 

wkopaniu przewodów światłowodowych. Jest to efekt zakwalifikowania 6 miejscowości z naszej 
gminy do programu likwidującego tzw. „białe plamy” na terenie województwa lubuskiego. 
Zakończenie całego zadania przewiduje się do września 2013 r.

- W końcowym etapie jest procedura pozyskania środków na budowę chodnika i dalszy etap szlaku 
pieszo-rowerowe w Niesulicach. Zadanie chcemy wykonać przed sezonem 2013 r.

- Kończymy projekt na dofinansowanie nauczania w klasach I-III. Każda ze szkół w ramach tego 
programu otrzyma po 30 tys. zł. Zadanie ważne i istotne.

- W ogólnopolskiej gazecie Rzeczypospolita ukazał się ranking samorządów. Jest to chyba 
najbardziej obiektywny z rankingów. W kapitule zasiadają same ważne osoby m.in. Prof. Jerzy 
Buzek, Ranking jest dwu etapowy. Pierwszy to analiza budżetów, na podstawie danych 
z Ministerstwa Finansów. Na około 1600 gmin wiejskich gmina Skąpe zajęła 31 miejsce. Uważa, 
że jest to powód do dumy.

-- Wspomniał także o spotkaniu z przedstawicielami Starostwa Powiatowego w Świebodzinie 
i Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze w sprawie odwodnienia drogi w Pałcku; 
o budowie zaplecza kuchennego przy świetlicy w Ołoboku - najbliższy możliwy termin dla 
pracowników SZGK na wykonanie tego zadania to zima; o remoncie toalety w klubie „Eskulap” 
w Ciborzu, gdzie mieści się świetlica wiejska.

Przewodniczący Rady Mirosław Olczak ogłosił 10 minutową przerwę, podczas której radni Wiesław 
Zawiślak oraz Andrzej Stańczak opuścili salę posiedzeń.

Ad. VIII
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wszystkie uchwały otrzymały pozytywne 

opinie stałych Komisji Rady Gminy Skąpe.
a) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XVI/109/2011 Rady Gminy Skąpe z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia 
uchwały budżetowej Gminy Skąpe na rok 2012.
Skarbnik Gminy Jarosław Wisz poprosił o wprowadzenie następujących zmian do uchwały: 
Dochody:

- W dziale 700 rozdział 70005 § 0470 zwiększenie wypływ z opłaty za wieczyste użytkowanie 
o kwotę 2.300,00 zł, (zamiast 1.300,00 zł.)
- Rozdział 75616 § 0310 zwiększenie wpływów z podatku od nieruchomości osoby fizyczne 
o kwotę 25.000,00 zł, § 0320 zwiększenie wpływów z podatku rolnego o kwotę 23.500,00 zł, 
§ 0440 zwiększenie wpływów z opłaty miejscowej o kwotę 12.000,00 zł
Wydatki bieżące:
- W dziale 600 rozdział 60016 § 4480 (podatek za drogi wewnętrzne) zwiększa się wydatki 
o kwotę 40.370,00 zł i rozdział 60017 (drogi wewnętrzne) zwiększenie wydatków o kwotę 
40.370,00 zł (odszkodowanie za przejęcie gruntu pod drogę wewnętrzną w Niesulicach),
- W dziale 758 rozdział 75862 § 2917 (zwrot dotacji pobranej w nadmiernej wysokości - projekt 
z 201 Or. OPS Lepiej żyć dzięki sobie) w kwocie 54,00 zł oraz zmniejszenie rezerwy o kwotę 
3.000,00 zł
- W dziale 854 rozdział 85415 § 3110 zwiększenie wydatków o kwotę 3.000,00 zł (wyprawka 
szkolna - 20% udziału gminy),
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- W dziale 921 rozdział 92109 § 4270 zwiększenie wydatków o kwotę 9.000,00 zł,
Wydatki majątkowe:

- W dziale 010 rozdział 01008 § 6050 (dokumentacja techniczna budowy kanalizacji burzowej 
w Pałcku) zwiększenie wydatków o kwotę 3.500,00 zł,
- dziale 921 rozdział 92109 § 6050 (dokumentacja techniczna adaptacji lokalu na kuchnię przy 
sali wiejskiej w Ołoboku) w kwocie 6.200,00 zł,
W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

b) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Rady Gminy Skąpe nr IV/110/201 Iw sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Skąpe na lata 2012 - 2018.
Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała, że Starostwo Powiatowe 
w Świebodzinie ma przygotowane 4 dokumentacje na remonty dróg w ramach schetynówek m.in. 
na remont mostu na drodze Radoszyn - - Łąkie. Na etapie oceny wniosków można uzyskać 
dodatkowe punkty za partnerstwo. Stąd prośba o wprowadzenie do WPF zapisu, póki co 
intencyjnego przewidującego w tym przedsięwzięciu wartym ok. 200 tys. zł. udział finansowy 
gminy w wysokości 58 tys. zł. Podkreśliła, że trasą Radoszyn - Łąkie jeżdżą autobusy wożące 
dzieci do szkół i dobrze byłoby z tej szansy skorzystać.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania uchwała 
została jednogłośnie podjęta (12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.

c) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzenia poboru tej 
opłaty na terenie Gminy Skąpe. W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta 
(12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

d) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie podziału 
Gminy Skąpe na stałe okręgi wyborcze, oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu. W wyniku głosowania uchwała została podjęta (11 głosów 
„za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

e) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie podziału 
Gminy Skąpe na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych. W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta 
(12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.
Radny Robert Krych opuścił salę posiedzeń.

f) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy po umowie 
zawartej na czas oznaczony do trzech lat. W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie 
podjęta (11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.
Radny Robert Krych powrócił na salę posiedzeń.

g) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego zbywanego na rzecz 
najemcy w trybie bezprzetargowym. W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta 
(12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

h) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie 
ustanowienia trwałego zarządu na rzecz gminnych jednostek organizacyjnych. W wyniku 
głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

i) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym przedszkolom w Gminie 
Skąpe oraz trybu i kontroli prawidłowości ich wykorzystywania, W wyniku głosowania uchwała 
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została jednogłośnie podjęta (12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.

j) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zasad i trybu 
przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących projektów statutów sołectw i osiedli 
Gminy Skąpe. W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (12 głosów „za”, 
0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

k) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem. W wyniku 
głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. IX
Punkt ten dotyczył przyjęcia protokołów XXI i XXII Sesji Rady Gminy Skąpe. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są do nich jakiekolwiek zastrzeżenia. Ponieważ uwag nie 
było, poddał pod głosowanie przyjęcie treści protokołów. W wyniku głosowania protokoły zostały 
jednogłośnie przyjęte.

Ad. X
Radny Krzysztof Szymczak jako Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw 

Komunalnych, Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska poinformował, że na terenie gminy Skąpe jest 
nowy dzielnicowy a docelowo będzie ich dwóch. Zapraszał go na posiedzenie jednak, z uwagi na 
obowiązki służbowe nie mógł przybyć.

Ad. XI
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXIII sesję Rady Gminy 

Skąpe o godz. 1210.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała: Ilona Żalisz
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